
14. zasedání Environmentálního panelu AMU  
22. 3. 2023, FAMU KDT 

 
 
Přítomni (abecedně, bez titulů): 
 
Klára Banotová 
Markéta Labusová 
Tereza Reichová 
Jan Trojan 
Kryštof Zvolánek 
 
Hosté (abecedně, bez titulů): 
 
Hana Šťastná 
Ingeborg Radok Žádná 
 
Omluveni (abecedně, bez titulů): 
 
Bedřich Moldan 
Alena Novotná 
Michaela Rýgrová 
 
Hlasování o programu: 
 
1. Přivítání nových členů EP AMU a poděkování odcházející zástupkyni 
2. Volba nové/ho místopředsedy/předsedkyně EP AMU 
3. Shrnutí dosavadních činností EP AMU v 2023 (relevantních aktivit, podnětů a událostí) 
4. Pracovní skupiny / HAMU, DAMU, FAMU 
  
V úvodu zasedání konstatovala tajemnice EP, že dle článku 4 odst. 5 Jednacího řádu 
Environmentálního panelu AMU je panel usnášeníschopný, neboť dosahuje nadpoloviční 
většiny.  
 
1. Přivítání nových členů EP AMU 
 
Zasedání Environmentálního panelu AMU zahájil Jan Trojan poděkováním Anežce 
Matouškové za práci EP AMU v letech 2021- 2022 a přivítal novou zástupkyni HAMU Markétu 
Labusovou.  
 
2. Volba nové/-ho místopředsedy/-kyně EP AMU 
 
Poté Jan Trojan vyzval přítomné, aby zahájili debatu a v návaznosti na ní hlasování o nové/-m 
místopředsedkyni/-ovi EP AMU. J. Trojan otevřel debatu návrhem, aby se místopředsedkyní 
EP AMU stala studentská zástupkyně HAMU Markéta Labusová, vzhledem k jejím aktivitám a 
dlouhodobému zapojení do příprav a organizování dvou ročníků Environmentálního dne. 



Návrh byl podpořen i ze strany ostatních přítomných a vzhledem k tomu, že Markéta Labusová 
s nominací souhlasí, bylo zahájeno hlasování. 
 
Proběhlo hlasování o návrhu, aby se Markéta Labusová stala novou místopředsedkyní 
Environmentálního panelu AMU  
Přítomných: 4  Hlasovali: 4 
Pro: 4   Proti: 0  Zdržel se: 0 
 
Tajemnice EP AMU konstatovala, že v souladu s Jednacím řádem EP AMU se novou 
místopředsedkyní stává Markéta Labusová.  
 
3. Shrnutí činností EP AMU v 2023 (relevantních aktivit, podnětů a událostí) 
 
Dále si bere slovo Jan Trojan a vyzývá k debatě o tématech, která jsou relevantní pro EP 
AMU, a která se objevila v posledních týdnech.  
 

 Jednání s provozovateli Klubu FAMU (vratné obaly na AMU, gastrokompostér) 
 Obnovitelné zdroje energie na fakultách AMU 
 Promítání filmů s environmentální tématikou 
 Zřízení Relaxačních zón v prostorách AMU 
 Strategie udržitelnosti AMU 
 Komunikace s Akademickým senátem AMU a fakultními senáty 
 Bike sharing – Rekola a možnost spolupráce s nextbike 
 Jednání s provozovateli Klubu FAMU (vratné obaly na AMU, gastrokompostér) 

 
Zástupci EP byli informování o tom, že proběhlo setkání J. Trojana a K. Banotové 
s provozovateli Klubu FAMU (p. Onderka ml.), které bylo informativní a inspirativní. P. Onderka 
ml. představil při schůzce svojí strategii, která zahrnuje četné prvky udržitelnosti. 
Provozovatelé mají cíl nabízet kvalitní a zdravé jídlo, které je vegetariánské, ze strany 
studujících a zaměstnanců FAMU je pozitivní zpětná vazba. Pozornost je věnována i redukci 
odpadu: spouští se například spolupráce s Rekrabičkou, což by mělo eliminovat 
nerecyklovatelné obaly na jídlo. Pan Onderka má rovněž ambici zakoupit velkokapacitní 
gastrokompostér, který by zpracovával bioodpad nejen z Klubu FAMU, ale i z SmetanaQ a 
Slávie. Tento kompostér zpracovává rostlinné zbytky v řádu hodin, pro (F)AMU by mohlo být 
velmi zajímavé to, že tento kompostér umí zpracovat i papírové utěrky, které byly při 
odpadovém auditu vyhodnoceny jako velmi problematické (nejsou dále recyklovatelné). Proto 
pan Onderka požádal paní rektorku (tlumočeno), zda by nezvážila příspěvek na provoz tohoto 
zařízení výměnou za možnost zpracovávat v kompostéru i bioodpad, kávovou sedlinu a 
papírové utěrky z FAMU. Poslední informace od p. Onderky: „Nejprve bychom potřebovali 
přesněji změřit množství gastroodpadu, který vyprodukujeme, abychom si mohli být jisti, že 
budeme mít správnou velikost stroje. Budeme to nyní 1-2 měsíce měřit. Až si budeme jisti 
velikostí stroje, budeme znát i předpokládaný odběr elektřiny.” 
 
J. Trojan vyzve k jednání o stravování a vratných obalech Café HAMU (p. Lechnýře). 
  



 
 Obnovitelné zdroje energie na fakultách AMU 

 
T. Reichová navázala dotazem, zda by bylo výhledově možné na budovách AMU (konkrétně 
FAMU) instalovat fotovoltaiku. Paní rektorka potvrzuje, že teoreticky ano, na příkladu z 
HAMU/Lichtenštejnského paláce prezentuje, že je vhodné nejprve provést energetické 
posouzení dotčených budov (nikoli komplexní energetický audit, ale posouzení odborné 
konzultační firmy, které je zároveň podkladem pro žádost o dotaci na energetické úspory, v 
případě HAMU z NPO). Paní rektorka rovněž potvrzuje, že pro rok 2023 byly na tato posouzení 
vyčleněny prostředky a FAMU by mohla být dalším místem, kde by se dané posouzení mohlo 
uskutečnit (poznámka: toto deklarováno i na Kolegiu rektorky 3.4.2023 v přítomnosti děkanky 
FAMU a kvestora AMU). K. Banotová uloží zprávu z Energetického posouzení HAMU 
(Realizace opatření na snížení energetické náročnosti a stabilizaci mikroklimatu 
Lichtenštejnského paláce) na SharePoint Udržitelnost na AMU, k níž mají všichni zástupci EP 
(i děkani/děkanky a proděkani/děkanky fakult) přistup se svými AMU loginy. Paní rektorka 
upozorňuje i na limity finanční. Energetická úspora je pro AMU velkou prioritou (proto jsou 
energetická posouzení v plánu, rovněž i žádosti o dotace), avšak případný grant pokrývá jen 
část nákladů – pro 40% nákladů je obvyklé najít dodatečné zdroje. Alternativou je dotace 
nevyužít, ale postupovat krok po kroku dle aktuálně dostupných prostředků. 
 
 

 Promítání filmů s environmentální tématikou 
 
K. Zvolánek informuje o spolupráci s Ponrepo a NFA, aktuálně se pro tuto činnost hledá na 
FAMU lidská síla. K. Zvolánek rovněž EP informuje o tom, že se snaží činnost FAMU pro klima 
rozšířit na všech katedrách FAMU a uspořádat pravidelná setkávání (1x měsíčně). 
 
H. Šťastná připomíná možnost uspořádat ve Studiu FAMU sérii promítání s environmentální 
tématikou, o záměru je již informován p. Šejnoha a proběhl předvýběr filmů, které bychom 
mohli promítat.  
 

 Zřízení Relaxačních zón v prostorách AMU 
 
J. Trojan otevírá diskuzi o přání zřídit v prostorách AMU relaxační zóny, kde by mimo jiné 
mohly být informace pro studenty týkající se jejich well-beingu (poradenství, udržitelnost, aj.). 
Toto přání rezonuje již delší dobu na HAMU, kde jednotlivé katedry nemají své prostory 
a studující/pedagogové mají omezené možnosti pro setkávání, společné studium a 
odpočinek. Již bylo v řešení „zútulnění“ gotické věže, kde však zatím snahy ztroskotaly na tom, 
že případné dovybavení prostoru nábytkem by bylo v rozporu s požární bezpečností budovy. 
Paní rektorka potvrzuje, že téma vnímá jako důležité, pan kvestor zvažuje úpravy prostoru atria 
domu U Bílého jelena (Tržiště), kde existují možnosti dovybavení. M. Labusová se táže, proč 
je nezbytné pro průchod gotickou věží z Hartigovského paláce používat kartu, a zda by se to 
nedalo změnit, aby odpadly bariéry pohybu. T. Reichová potvrzuje, že i na FAMU existují snahy 
o to proměnit prostory ve více přívětivější (zatím instalovány sedací vaky).  M. Labusová 
doplňuje, že 18.4. se na HAMU bude konat setkání studujících HAMU s cílem zjistit a probrat, 



co je zajímá. J. Trojan téma uzavírá žádostí, aby členové EP za svou fakultu vytipovali prostor 
pro Relaxační zónu. J. Trojan poté téma zón prodiskutuje s panem kvestorem. 
 

 Strategie udržitelnosti AMU 
 
Paní rektorka informuje o tom, že byla zahájena tvorba Strategie udržitelnosti AMU. Vznik 
strategie udržitelnosti je komplexní proces, který iniciuje vedení AMU, ale do kterého by měli 
být postupně zapojeni i další aktéři. Poradenská společnost CIRA Advisory zatím provedla 
prvotní analýzu stávající situace, existujících strategických dokumentů a vnitřních předpisů. 
Také provedla průzkum toho, jak k udržitelnosti přistupují podobné instituce v ČR a 
v zahraničí. Poté byly na základě metodologie SDG vybrány oblasti (tzv. materiální témata), 
které budou v rámci strategie rozpracovány. Dalším krokem by měly být dialogy se 
stakeholdery, mezi které patří: vedení fakult, studující, pedagogové, ostatní zaměstnanci, 
zástupci MŠMT, MHMP a případně i MČ Praha 1. Zástupci/-kyně EP byli vyzváni, aby se do 
stakeholder dialogů zapojili, neboť jejich názor je vzhledem k orientaci v dané tématice velmi 
cenný. K. Banotová přislíbila během dubna zaslat více informací. Rozpracování materiálních 
témat budoucí strategie je rovněž umístěno na SharePoint Udržitelnost na AMU. 

 
 
K. Banotová doplňuje, že vznik strategie udržitelnosti je propojen i s pokračováním CRP 
UNILEAD. AMU může čerpat zkušenosti od ostatních vysokých škol, které již strategii mají 
nebo jí implementují. 
 

 Komunikace s Akademickým senátem AMU a fakultními senáty 
 
J. Trojan navrhuje zahájit komunikaci s AS AMU, fakultní zástupci/-kyně EP AMU dle uvážení 
mohou intenzivněji komunikovat s fakultními senáty, aby byla podpořena vzájemná 
informovanost. K. Banotová potvrzuje, že AS AMU pravidelně dostává zprávy o činnosti EP 
AMU (zápisy ze zasedání + roční zpráva o činnosti). 
  



 Bike sharing – Rekola a možnost spolupráce s nextbike 
 
K. Banotová informuje, že AMU byla oslovena společností nextbike s nabídkou spolupráce. 
Nextbike nabízí aktivní partnerství a za průběžné dodávání balíčku obsahu na komunikační 
kanál AMU (1x za semestr – 1x ročně) by AMU mohla mít možnost získat pro studující 
a zaměstnance AMU bonusový kredit. Partnerství by pro AMU neznamenalo finanční zátěž. 
Nabídka zaslána p. kvestorovi a PR oddělení k posouzení. 
 
Také jednáme s Rekoly o možnosti umístění parkovacího místa poblíž budov AMU na 
Malostranském náměstí (nejbližší parkovací místo je na opačné straně náměstí). 
 

 Made-on-(HA)MU/ 3. Environmentální den 
 
J. Trojan znovu informoval přítomné o plánované akci nazvané pracovně „Made-on-(HA)MU“, 
která by se měla konat 4.6.2023 a která by měla být propojena s 3. Environmentálním dnem. 
J. Trojan vyzval přítomné, aby se do plánování i příprav zapojili. Dne 31.1.2023 proběhla 
organizační schůzka týmu, který bude „Made-on-(H)AMU“ + 3. Environmentální den zajišťovat, 
rýsuje se program i jednotliví účinkující. Zapojit se mohou i ostatní fakulty. Probíhá debata 
o tom, že by mohly v budoucnu být dvě edice Envi-dne: na otevření a uzavření akademického 
roku. 
 

 Ostatní 
 
K. Zvolánek informuje přítomné o kácení stromů na Petříně, proti kterému protestují obyvatelé 
Prahy 1. Dne 28.3. proběhne v Klubu Šatlava konference o Petříně, zapojení zástupců/-kyní EP 
je vítáno. 
 
 

4. Pracovní skupiny / HAMU, DAMU, FAMU 
 
J. Trojan vyzval přítomné, aby se dobrovolně zapojili do pracovních skupin. Rozdělení do 
pracovních skupin je předběžně následující: 
 

 Environmentální den 3 – Jan Trojan + Markéta Labusová 
 Relaxační zóny – Jan Trojan + Tereza Reichová (vhodné probrat s panem kvestorem) 
 Promítání filmů s environmentální tematikou – FAMU pro klima 
 Komunikace se spolky – Kryštof Zvolánek + komunikační podpora Hanky Šťastné 
 Komunikace s Akademickým senátem AMU – Jan Trojan 

 
 


